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 المستخلص

  

تم اختيار عدة أنواع من الهوائيات ذات الأشكككككككتاك لاالتلكككككككتيتت ال فت هذ ل تعمي       ا ال    

الهوائيات ال تمدمذ       شكككككككت   روف لام كككككككهو ات. لاهد تم تع ي  الهوائيات ال مترح.   ه 

ال تمدمذ لات كككك ي ها لامعاااتها لاتعاككككيلها ل     االتروو ال راوف ال ل وب و التاكككك  لاالللا  

الترووف. لاهد تم تلبي  عوام  التعاكككككككين ال  رلا ذ االكككككككم عوام  الت ووو ع ت ت   الهوائيات 

الككبها لاعراككها الترووف و    تين تم الككتفداذ تلهي  تمليات الهتعات ال فتارة من أج  زواوة مت

من أج  تعوو   وائيات الت كككعيل الفليذ ال لكككى ذ الت  وائيات متدالالذ. لا الهوائيات الللكككلذ 

تتتون من جوأون و الأجواء الاكك بيذ    شككت   وائيات الت ككعيل لاالأجواء الللككلذ ا ا    ذل  

ه ال ضككف ات اما    شككت  ملهرو ألا    اشككتاك متتاليذ لتولاود متبر ل  ككوت. و تن أن تتون   

ال تالككك  ال اليذ. أف من ال اكككا  ات الت  و تن ااكككا تها الت ارنامم ت ككك يم لامعتاة  من أج  

تاكككككككاب ت مات الفانبين    أن اع انشككككككك اع  لائيذ الأا او. لاالجان و لاهد تم اجرا ه ع ت الل اذ 

ت مات الفانبين من صككهائا الهوائيات الت ككعيل. ال اككا  ذ  ال تمدذ ل ت كك يم لاال عاااة لعاككاب

الجالجذ    تعاين أواء ال تونات الهرووذ الت  تلت  شبتات تلتي  العومذ اللف يذ. م هو ات 

جيفا رتو( لاا ل  لتلوور تد   اشكككككككارة لت  من  60-50ات ر ع ت الرايوة الب وروذ الاكككككككائ ذ  

اب م هو ات التلتت علد تروو التلىي . تفضع من أج  تا 8×  8لا  4×  4م هو ات ات ر 

ج يع شككبتات الفاوذ اللككف كك  نجراء التعاككين. لككيتم تلبي  عام  تعاككين لتعاككين ال تالكك  

الفاصذ اب ض  وائيات الت عيل ال عدوة الت  وتم اعتمها اانشارات لاال  هو ات. ان تعوو  

 روذ ليتم معاااته      ا ال   .انش اع الفل  الاتاوف لاال  هو   اللت  الت اش اعات وائ
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Abstract 

 

Several types of antennas of different shapes and configurations have been 

selected for investigation in this proposed work. These developed antennas both 

are in form of singles and arrays. The developed antennas have been analyzed, 

designs, simulated and optimized to operate in the required central frequency, 

Gain and bandwidth. The enhancement factors which is known as parasitic 

elements have been to be applied to those selected antennas in order to increase 

both their gains and bandwidths, while the implementation of the slot techniques 

have been utilized in order to convert the linear operated patch antennas into 

circular ones. Active antennas which consist of two parts, the passive parts in 

form of patch antennas while the active part in form of oscillator and amplifiers. 

These amplifiers can be either in form of single or cascade in order to enhance 

the gains. One of the useful contributions which can be added to the ADS 

software is to compute the side loops in the 2-D radiation pattern is fully 

demonstrated in this work. The second contribution to ADS is the ability of 

computing the sides loops of patch antennas arrays is presented. The Butler 

matrices on Liquid Crystal substrate (50-60 GHz) with devolved the signal flow 

are presented. All the butler networks are subjected to optimization procedure. 

An enhancement factor will be applied to improve the gains of some of selected 

patch antennas inform of signals and arrays. Converting the linear radiation of 

the single and array into circular ones will fully demonstrate in this work. 


